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Sprawozdanie Wójta Gminy Malechowo 

24 kwietnia do 20 czerwca 2013r. 

 

Witam wszystkich na XXVIII sesji Rady Gminy Malechowo.  

Przypomnę,  że  ostatnia  sesja  odbyła  się  24  kwietnia,  a więc  prawie  dwa miesiące 

temu.... 

 Na  początek  poinformuję  o  otrzymanych  wezwaniach  do  usunięcia  naruszenia 

prawa. Jest to pewien u nas standard, więc już bez emocji.... robię to wyłącznie z poczucia 

pewnego obowiązku. 

W  dniu  20 maja  br.  pan  Tomasz  Jodkowski  złożył wezwanie  dotyczące  uchwały  nr 

XXVI/268/2013  z dnia 15 marca 2013r. w  sprawie miejscowego planu  zagospodarowania 

przestrzennego  pod  lokalizację  elektrowni  wiatrowych  w  części  obrębów  Malechowo  i 

Gorzyca w  gminie Malechowo. Moje  stanowisko w  tej  sprawie  jest  następujące: Uznaję 

wezwanie za bezzasadne. 

Drugie wezwanie wpłynęło w dniu 12 czerwca br.  Złożone zostało za pośrednictwem 

Kancelarii przez pana Stanisława Rybickiego, a dotyczy uchwały nr XIV/152/2011 z dnia 20 

grudnia  2011r.  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu 

zagospodarowania przestrzennego gminy Malechowo dla lokalizacji elektrowni wiatrowych 

w obrębach Malechówko, Malechowo, Karwice, Paproty‐Paprotki. Moje stanowisko: Uznaję 

wezwanie za bezzasadne. 

To  tyle o naszej wiatrakowej  codzienności,  a  teraz przejdę do  rzeczy ważniejszych. 

Tego, co się od ostatniej sesji wydarzyło.................. 

 

Zanim  przejdę  do  spraw  bieżących  zwrócę  uwagę,  że  dzisiejsza  sesja  jest  jedną  z 

najważniejszych,  przynajmniej  dla  mnie,  sesji  w  roku.  Na  dzisiejszą  sesję  został  Radzie 

przedłożony projekt uchwały o udzielenie absolutorium wójtowi Gminy Malechowo za rok 

2012. W posiadaniu  radnych  są  już wszystkie wymagane prawem opinie Regionalnej  Izby 

Obrachunkowej. Dodam,  że  są  one  pozytywne! W  dniu  dzisiejszym,  na wspólnej  komisji 

rady  szeroko omawialiśmy  sprawozdania  finansowe  za ubiegły  rok  i mam nadzieję,  że na 

wszystkie  pytania  szanowni  radni  otrzymali  satysfakcjonujące  odpowiedzi.  Od  siebie 

dodam,  że  rok ubiegły był  rokiem  trudnym. Kryzys  znalazł  również odbicie na najniższych 
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szczeblach władzy w  Polsce. Niemniej  sądzę,  że  pomimo  to  udało  się  nam  zrobić  sporo. 

Przypomnę chociażby: 

‐  termomodernizację  Gimnazjum,  przebudowano  oczyszczalnię  ścieków  w 

Malechowie, zakupiono nowy samochód do przewozu osób niepełnosprawnych, wykonano 

kapitalne  remonty  dwóch  hydroforni,  przebudowano  i  wyremontowano  świetlicę  w 

Laskach, wymieniono system grzewczy i posadzkę w świetlicy w Paprotach... teraz czeka na 

docieplenie ścian, doposażano sukcesywnie świetlice m.in. w nowy sprzęt komputerowy.... 

Jest  to  tylko kilka przykładów  tego, co zrobiliśmy. W ubiegłym  roku podpisałem  też 

wiele umów na dofinansowanie planowanych przedsięwzięć, które  realizowane  są  i będą 

dopiero w  tym  roku. Przygotowywano wnioski  i dokumentacje na  inwestycje, pracowano 

nad planami  zagospodarowania przestrzennego,  realizowano  różne programy...  chociażby 

usuwania azbestu.... 

Trzeba też przy tym pamiętać, że prócz ww. prac realizowana była praca bieżąca, tzw. 

szara  codzienność,  która  pomimo  braku  spektakularnych  efektów  jest  niezbędna  dla 

funkcjonowania Gminy i pochłania wiele godzin pracy. W tym czasie wydano tysiące decyzji 

administracyjnych  kończących  postępowania,  pism  urzędowych,  wszczęto  setki  spraw 

administracyjnych, prowadzono szereg uzgodnień  i konsultacji z różnego rodzaju organami 

administracji  i  nadzoru,  przygotowywano  dokumentacje,  wnioski,  ...ogłaszano  i 

rozstrzygano przetargi, konkursy, itd.... 

Jednej  rzeczy  na  pewno  się  nam  nie  udało  zrobić  w  zeszłym  roku...  Postawić 

wiatraków! Mam nadzieję, że uda się nam to zmienić już niedługo. 

 

A teraz krótko powiem o ostatnich dwóch miesiącach pracy..... 

1. W  dniu  14  maja  złożyliśmy  do  Darłowskiej  Grupy  Rybackiej  wniosek  o 

dofinansowanie  budowy  przystani  kajakowej  wraz  z  drogami  dojazdowymi  i 

mostem na  rzece Grabowej. W dniu 6 czerwca odbyło  się posiedzenie Komitetu 

DLGR,  na  którym  był  rozpatrywany  i  nasz  wniosek.  Już  wiemy,  że  został  on 

pozytywnie  zaopiniowany  i  zarekomendowany  w  Urzędzie Marszałkowskim  do 

podpisania  umowy. Mam  nadzieję,  że  już  niebawem  zostanie  umowa  zawarta  i 

otrzymamy  pieniądze  na  realizację  tej  potrzebnej,  nie  tylko  dla  mieszkańców 

Grabowa,  inwestycji.  Powiem  jeszcze,  że  wnioskowaliśmy  o  dofinansowanie  w 

kwocie 392.000zł, a całkowity koszt przedsięwzięcia wynosi 888.241 zł, 
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2. Niespełna  tydzień  temu,  tj.  14  czerwca  złożyliśmy  też  trzy  wnioski  do 

Środkowopomorskiej  Grupy  Działania.  Pierwszy  z  nich  dotyczył  remontu  i 

dostosowania dla potrzeb osób niepełnosprawnych pomieszczeń  sanitariatów w 

świetlicy  w  Święcianowie  za  kwotę  nieco  ponad  31.000zł.  Dwa  kolejne, 

realizowane mają być w Przystawach. Są  to wnioski dotyczące budowy  świetlicy 

wiejskiej oraz boiska sportowo‐rekreacyjnego. Świetlica powstać ma na terenie, na 

którym  jeszcze  stoi budynek dawnej  remizy. Tutaj  chcę przy okazji podziękować 

pani  sołtys  i  radzie  sołeckiej  za  zadeklarowanie  przekazania  na  ten  cel 

przyszłorocznych środków sołeckich. Choć w znacznej większości naszych sołectw 

wygląda  to podobnie  i  chętnie w  swoich działaniach  rady  sołeckie uwzględniają 

szeroko  rozumiane  potrzeby  swoich mieszkańców,  to  zdarzają  się  jeszcze  takie, 

które  nie  do  końca  to  rozumieją. Mam  nadzieję,  że  jednak  z  czasem  dostrzegą 

korzyści  jakie  daje  dobra  współpraca  i  zrozumienie.  Powiem  jeszcze,  że 

wnioskowana kwota na te dwa ostatnie wnioski wynosi  pond 430.000zł, 

3. Złożono wnioski o udzielenie pożyczki i dotacji na zakup samochodu pożarniczego 

dla  OSP  Ostrowiec. Wnioski  zostały  zaakceptowane  przez WFOŚ  w  Szczecinie. 

Koszt zadania 125 tys. zł, 

4. Wykonano koncepcję programową uporządkowania gospodarki wodociągowej w 

gminie Malechowo. Koncepcja określa kierunki inwestycyjne przybudowy, 

rozbudowy i modernizacji sieci wodnej oraz ujęć wody na terenie gminy, 

5. Rozbudowano oświetlenie drogowe w miejscowości Borkowo na wysokości nr 37 

przy wylocie na Laski, 

6. Trwają prace wykonawcze w ramach projektu „Regionalna Platforma Cyfrowa 

dorzecza Wieprzy i Grabowej II – Infrastruktura Szerokopasmowej Sieci 

Teleinformatycznej”, 

7. Rozstrzygnięto przetarg na zadanie inwestycyjne pn.: „Zmiana sposobu 

użytkowania budynku gospodarczego na lokale komunalne i socjalne w 

miejscowości Laski” – wpłynęło 9 ofert jako najkorzystniejszą wybrano ofertę 

firmy PB Soroko z Koszalina, rozpoczęto także prace budowane, 

8. Wykonano remonty cząstkowe dróg gminnych o nawierzchni asfaltowej, 
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9. W dniu 17 czerwca odbyło się w Urzędzie Gminy Malechowo spotkanie z 

przedstawicielami GDDKiA, podczas którego omówiono poprawę bezpieczeństwa 

na odcinku DK 6 od skrzyżowania na Grabowo do skrętu na Lejkowo. Poczyniono 

wstępne uzgodnienia i mam nadzieję, że na jesieni tego roku ruszą prace. 

 

Wspomnę jeszcze tylko o trzech wydarzeniach z dziedziny kultury, które miały miejsce 

niedawno...... 

 

Pierwszym były doroczne Laury Starosty Sławieńskiego. Z terenu naszej gminy Laur otrzymał 

Tadeusz Chylewski w kategorii Sport oraz wyróżnienie w kategorii: Turystyka – 

Gospodarstwo Agroturystyczne pani Ireny Podpirko. Serdecznie gratuluję laureatom, bo są 

to wyróżnienia zasłużone. 

Kolejną imprezą, którą chciałbym przypomnieć jest V Folkowe Śpiewanie z Zespołem 

Ostrowianie połączone z Powitaniem Lata. W tym roku odbyło się ono w Ostrowcu w dniu 

15 czerwca. Wspaniała atmosfera i wspaniałe zespoły, których w tym roku było 18. Zespoły 

zaprezentowały wyrównany, wysoki poziom artystyczny. Po ciężkiej pracy, Jury wyłoniło 

zwycięzcę. Zarówno w kategorii głównej jak i kategorii piosenki o gminie Malechowo 

pierwszą nagrodę zdobyli „Pieńkowianie” z Pieńkowa. Dodam jeszcze, że w tym roku nasz 

Zespół Ludowy „Ostrowianie” obchodzi swoje dziesięciolecie istnienia. I tu należą się słowa 

podziwu. 

 

Trzecim wydarzeniem, była uroczysta kolacja podsumowująca V Zjazd Ogólnopolski 

Kresowian, który trwał od 14 do 16 czerwca. Wspaniała kolacja została przygotowana przez 

mieszkańców Przystaw w tamtejszej świetlicy. Muszę przyznać, że była naprawdę 

wspaniała... wspaniałe potrawy, muzyka, wspaniała przyjacielska atmosfera! Nic dodać‐ nic 

ująć. Gratuluję pani sołtys Teresie Petruk, gratuluję pani radnej Agnieszce Lewczuk. 
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Na koniec powiem o jeszcze jednej ważnej rzeczy..... 

W  dniu  11  czerwca  rozstrzygnięto  przetarg  na  Wykonanie  usługi  odbierania  i 

zagospodarowania  odpadów  komunalnych  od właścicieli  nieruchomości  zamieszkałych, 

na  terenie  Gminy Malechowo.  Jak  pewnie  wszystkim  wiadomo  sprawa  śmieci  jest  już 

problemem  ogólnopolskim. U  nas w Malechowie,  na  razie  jakoś  się  udaje. Mówię:  ‐  na 

razie, bo  z pewnością problemy  jakieś  się  jeszcze pojawią. Nie wszyscy  jeszcze dokładnie 

znają  nowe  zasady,  ale  jak  to  zwykle  bywa,  po  pierwszych  dwóch miesiącach wszystko 

będzie  jasne.  Rozesłaliśmy  do  mieszkańców  ulotki  informacyjne,  udzielamy  wszelkich 

informacji  telefonicznie.....  pisaliśmy  też  o  tych  zasadach w  Kwartalniku. Ważne  jest,  że 

przetarg został rozstrzygnięty i od 1 lipca, zgodnie z ustalonym w ustawie harmonogramem, 

wejdziemy w nowy system odbioru  i gospodarowania odpadami. W dniu 15 maja upłynął 

termin  składania  „Deklaracji  o  wysokości  opłaty  za  zagospodarowanie  odpadami 

komunalnymi”. W  terminie wpłynęło  1400  z  zakładanych  1826. Osoby,  które  nie  złożyły 

deklaracji w  określonym  terminie  zostały wezwane  do  uzupełnienia w  terminie  do  dnia 

19.06.2013r.  Na  dzień  18  czerwca  brakowało  nam  157  deklaracji.  W  kalkulacji  stawki 

przyjmowano dane meldunkowe przyjmując mieszkańców w liczbie 6.561 osób. Na obecną 

chwilę, ze złożonych deklaracji wynika liczba 5030 osób, a więc o ok. 1000 osób mniej. 

 

Dodam jeszcze, że przetarg wygrała spółka PGK Koszalin, która działała już na naszym 

terenie  od  dawna.  Umowa  już  została  podpisana,  i  tym  samym  jesteśmy  bodaj 

pierwszą gminą w powiecie, której się to udało.  

 

Ja  dziękuję  za wysłuchanie  i  poproszę  teraz  obecnego  z  nami  Pana  Prezesa 

Tomasza Ucińskiego o krótką informację o zasadach, planach i zamierzeniach.... 

 

 


